
 

 

 

 

 

                         
 

БОСНА И ХЕРЦЕГОВИНА 

ПАРЛАМЕНТАРНА СКУПШТИНА 

ПРЕДСТАВНИЧКИ  ДОМ 

АДМИНИСТРАТИВНА КОМИСИЈА  

Број: 01/7-011-4/03 

Сарајево, 09. 01.2003. године 

 

 

                                                                 ЗАПИСНИК 

 

са друге сједнице Административне комисије Представничког дома Парламентарне 

скупштине БиХ. 

 

Друга сједница Административне комисије Представничког дома Парламентарне 

скупштине БиХ је одржана 03.01.2003. године, у трајању од 18,30 до 19,20 часова, у 

згради институција БиХ. 

Сједницом је предсједавао предсједавајући Комисије Изет Жигић . 

Сједници су поред предсједавајућег присуствовали  чланови Комисије: Шефик 

Џаферовић, Мирко Благојевић, Хазим Фелић, Нико Лозанчић, Винко Зорић, 

Момчило Новаковић, Јозо Крижановић. 

Сједници Комисије није присуствовао Никола Крагуљ . 

Сједници су присуствовали Ведран Хаџовић, секретар Заједничке службе, Бранка 

Тодоровић, секретар Представничког дома, Мирјана Црњак, шеф  Опште службе и 

Драгица Хинић, стручни сарадник у радним комисијама, Парламентарне скупштине 

БиХ. 

За сједницу је предложен слиједећи  

 

ДНЕВНИ РЕД: 

 

1. Усвајање записника са 1. сједнице Административне комисије; 

2. Избор првог и другог замјеника предсједавајућег Административне комисије 

Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ; 

3. Провођење Закључка Представничког дома ПС БиХ о утврђивању критерија 

за професионализацију посланика; 

4. Провођење Одлуке о правима посланика и делегата на сталном раду у 

Парламентарној скупштини БиХ након 05.10.2002. године; 

5. Разно. 

 

На почетку сједнице предсједавајући Комисије г-дин Изет Жигић је предложио 

допуну дневног реда,  тако да  се под тачком 2. разматра избор првог и другог 

замјеника предсједавајућег Комисије, сагласно закључку са 1. сједнице ове 

Комисије. Остале тачке дневног реда би биле помјерене сагласно овој допуни.  



Чланови Комисије су потом једногласно прихватили предложену допуну дневног 

реда, као и дневни ред у цјелини. 

 

 

 

Ад.1.  

Записник са 1. сједнице Административне комисије чланови комисије су усвојили 

једногласно без примједби. 

 

Ад.2. 

Сагласно допуни дневног реда, за првог замјеника предсједавајућег из реда 

хрватског народа  предложен је г-дин Винко Зорић. Присутни представници 

српског народа у овој Комисији,г-да Момчило Новаковић и Мирко Благојевић,  су 

предложили да се накнадно договоре о избору другог замјеника предсједавајућег 

који се бира из реда српског народа, с обзиром да на сједници Комисије није 

присутан г-дин Никола Крагуљ. 

Потом су чланови Комисије једногласно изабрали г-дина Винка Зорића за првог 

замјеника предсједавајућег Комисије, те прихватили и дали начелну сагласност на 

приједлог о договору српских представника у овој Комисије за избор другог 

замјеника предсједавајућег Комисије из реда српског народа. 

 

Ад.3. 

Предсједавајући Комисије г-дин Изет Жигић је на почетку изложио своје мишљење 

везано за питање професинализације посланика по коме сваком посланику треба 

омогућити професионализацију уколико то жели, чиме би се сви посланици довели 

у равноправан положај. Сагласно томе, предложио је да Заједничка служба 

Парламентарне скупштине БиХ упути допис посланицима у коме ће нагласити сва 

њихова права и обавезе везане за професионализацију, са захтјевом да се писмено 

изјасне о свом статусу до 20.01.2003. године. Изјашњење би се односило и на 

посланике који су већ професионализовали свој статус у Парламентарној 

скупштини БиХ, као и оне који то право сада  желе остварити. Предложио је и да се 

упути допис Савјету министара БиХ како би се знала расположива средства за 

исплате у ове сврхе, те омогућила прерасподјела средстава Буџета институција БиХ 

ради измирења потребних исплата посланицима. 

По излагању именованог је отворена дискусија у којој су учествовали Шефик 

Џаферовић, Ведран Хаџовић,Нико Лозанчић, Винко Зорић, Јозо крижановић и Изет 

Жигић. 

Г-дин Џаферовић је сагласан са мишљењем о могућности професинализације свих 

посланика који то желе уз њихову обавезу да изјавом потврде статус. 

Г-дин Хаџовић је у својој дискусији истакао одређена питања везана за ову 

проблематику. Нагласио је да је питање професионализације рада посланика 

питање радно-правног статуса и као такво се мора кретати у оквиру законске 

регулативе.Сагласно томе, сваки посланик који жели остварити овај статус мора 

донијети закључену радну књижицу. Тако би посланици из ранијег сазива који су и 

у новом сазиву,  требали примати и даље плате и друге накнаде по овом основу, док 

би сви други то право могли остваривати тек по доношењу закључене радне 

књижице. Такође је истакао питање плаћања накнада за одвојени живот, с обзиром 

да Административна комисија мора увијек донијети конкретну одлуку по сваком 

захтјеву. Овакве исплате су додатно оптерећење Буџету, те је сходно томе потребно 

утврдити критерије за исплату истих. Нагласио је да је Буџет Парламентарне 



скупштине БиХ за текућу годину нижи од претходног, јер захтјев Парламента није 

уважен од стране Савјету министара БиХ, чиме смо објективно оштећени. Сагласно 

томе, предложио је да се упути писмо Савјету министара БиХ са захтјевом да се из 

текућих резерви Буџета институција БиХ осигурају средства за плате и друге 

намјене посланицима. По његовом мишљењу потребно је дјеловати у правцу израде 

Закона о платама и накнадама посланика, како би у будуће било што мање 

нејасноћа. 

Г-дин Нико Лозанчић је предложио да се посланицима који су већ 

професинализовани, тај статус продужи до коначне одлуке. Сагласио се такође, о 

потреби упућивања свим посланицима циркуларног писма у коме би била наведена 

њихова права уз обавезу њиховог одговора до краја овог мјесеца. Такође сматра, да 

би било добро предметно питање регулисати доношењем одговарајућег законског 

акта. Поставио је и   питање момента од када би текла права посланицима који желе 

професинализовати свој статус и предложио да то буде од тренутка потврде 

мандата како би били сви у истом положају.  

Г-дин Хаџовић је потом  информисао чланове да су професионализовани 

посланици већ добили плату за мјесец децембар 2002. године и да се ова права не 

би могла остваривати ретроактивно, јер су средства за ове намјене већ издвојена из 

трезора.   

Г-дин Џаферовић је потом истакао да ће инсистирати на законитости поступка 

професионализације посланика уз обавезу свих да донесу закључене радне 

књижице. 

Г-дин Јозо Крижановић је инсистирао да се овај процес професионализације оконча 

до краја текућег мјесеца водећи рачуна о ограничењима која произилазе из Закона о 

сукобу интереса. 

Након окончане дискусије чланови Комисије су једногласно усвојили закључке: 

а) Заједничка служба ће упутити допис свим посланицима са захтјевом за њиховим  

    изјашњењем  о томе да ли желе професинализовати свој статус у Парламентарној 

    скупштини БиХ.   

    У наведеном допису ће бити наведена сва права, могућности  и обавезе 

посланика  

    Која произилазе из тог статуса, наводећи законска ограничења утврђена Законом 

о 

    сукобу  интереса. Свим посланицима који су већ професионализовали свој 

статус,  

    треба омогућити продужење статуса уз њихову изјаву о томе. 

    Посланици ће бити у обавези доставити своје изјашњење по овом допису до  

    20.01.2003.  

    Сједница Комисије ће се одржати до краја мјесеца независно од одржавања 

сједнице 

    Дома и на истој ће бити разматран цјелокупан пристигли материјал који је 

потребно 

    проучити ради доношења квалитетних одлука.  

 б) Потребно је  упутити допис Савјету министара БиХ,који ће потписати  

     предсједавајући ове Комисије и предсједавајући Представничког дома, са 

захтјевом 

    за доставу информација о расположивим средствима Буџета за 2003. годину, те  

    захтјевом да се из буџетских средстава институција БиХ за текућу годину издвоје  

    потребна средства за плате и остале накнаде Парламентарној скупштини БиХ. 

 



Ад.4. 

Предсједавајући Комисије, г-дин Жигић је истакао да је пристигли материјал за 

разматрање јако обиман, те да се о њему не би могло квалитетно изјашњавати док 

се чланови Комисије по истом не упознају.  

Г-дин Хаџовић је даље информисао чланове Комисије о постојању појединачних 

захтјева и приговора посланика овој Комисији о којим треба што прије одлучити, 

како би се истим закључиле радне књижице водећи рачуна о законом утврђеним 

роковима. 

Г-дин Џаферовић је потом истакао да ће се за рјешавање неких питања мора 

сачекати формирање Комисије за административно-финансијске послове Дома 

народа са којом ова Комисија мора тијесно сарађивати. Сагласио се са мишљењем 

предсједавајућег Комисије да је материјал за ову сједницу Комисије је преобиман и 

исти је потребно  подробно проучити како би се могле донијети квалитетне одлуке. 

За разматрање истог је потребно заказати посебну сједницу Комисије која би 

одржала независно од сједнице Дома. 

Након окончане дискусије чланови Комисије су једногласно поново потврдили 

закључак о одржавању посебне сједнице Комисије независно од одржавања 

сједнице Дома и то  до краја текућег мјесеца на којој ће бити размотрен приспјели 

материјал и донесене одговарајуће одлуке.  

 

Записник сачинила                                                     Други замјеник  предсједавајућег 

                                                                                          Административне комисије      

  Драгица Хинић                                                                         Никола Крагуљ 

 


